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Volgend jaar rond deze tijd 
kun je genieten van het mooie 
terras aan het water, bij het 
nieuwe Yotel Amsterdam 
dat dan net geopend is, in 
Buiksloterham Amsterdam. 
Door middel van modulair 
bouwen wordt dit project 
op dit moment razendsnel 
gerealiseerd. Een uitdagend 
project met alle aspecten 
van duurzaamheid en 
circulariteit erin opgenomen. 
Het ontwerp is van de hand 
van Studioninedots; een 
vooruitstrevend bureau dat 
past bij de spraakmakende 
projecten die wij graag bouwen.  

SAMEN

Dit nummer gaat over samen; hoe 

wij bijdragen aan sneller, beter en 

betaalbaarder bouwen. Modulair 

bouwen heeft veel te bieden voor de 

huidige druk op de bouwproductie; 

wij laten sprekende voorbeelden 

zien van de toegevoegde waarde 

van modulair bouwen. 

We spreken met elkaar over de 

toekomst van de stad en het 

slimmer maken van de gebouwde 

omgeving. Dat doen we vooral 

SAMEN!

Beeld cover: Studioninedots

L u n c h  o n  a  s k y s c r a p e r

N i e l s  D o o d e m a n

S a m e n  m e t  c o l l e g a ’ s  e n  
p a r t n e r s  l u n c h e n  o p  h e t  H i l t o n . 

SAMEN ZIJN WE HEDDES

Zo’n titel vraagt misschien om een uitleg – een uitleg die nauw samenhangt met onze toekomstplannen. Deze 
plannen herijken we ieder jaar en worden vervolgens, op een interactieve manier, aan al onze mensen en hun 
eventuele partners gepresenteerd. Onze focus op integrale projecten – design, engineering en realisatie – is hierdoor 
stevig geborgd binnen de organisatie: we spiegelen onze plannen om het draagvlak optimaal te houden en zorgen 
ervoor dat alle neuzen dezelfde kant op staan.

Tijdens de presentatie van het afgelopen 

jaar stelden we men de vraag wáár ze 

aan denken wanneer ze de naam Heddes 

horen. Het meest gekozen woord in een 

zaal vol mensen? Samen.

Ik vind dat erg bijzonder in een zaal 

gevuld met nuchtere bouwers. Dit samen 

is volgens mij ontstaan doordat we 

gezamenlijk door hele moeilijke én mooie 

tijden zijn gegaan. We zijn een groep 

die samen sterk is gebleken. Een groep 

met een passie voor bouwen die je kan 

motiveren door vertrouwen te geven. Die 

energie krijgt van uitdagende projecten 

waar we kennis in kunnen stoppen, 

maar ook uit kunnen halen. Die pas echt 

hard gaat lopen als ze van onze klanten 

vertrouwen voelen.

En bij die groep hoort ook een groep 

onderaannemers en leveranciers die we 

onze partners noemen. Natuurlijk is er een 

zakelijke verhouding, maar het kan alleen 

goed werken als je bij elkaar past en je 

jezelf iedere dag opnieuw voor elkaar 

wil inzetten. Ook met hen zijn we door 

moeilijke en mooie tijden gegaan. Ook met 

hen werken we samen.

We kijken trots naar onze langetermijn-

relaties, waaruit weer allerlei nieuwe 

samenwerkingen voortvloeien. Dit is vooral 

bijzonder omdat organisaties telkens 

veranderen. Heddes is vandaag een 

hele andere organisatie dan een aantal 

jaar geleden. Als je er middenin zit, merk 

je daar misschien nauwelijks iets van. 

Maar wie verder terugkijkt, ontdekt steeds 

grotere verschillen. Dat zien onze klanten 

ook – en tóch kunnen we terugkijken 

op lange samenwerkingen. Dat zegt 

iets over relaties, communicatie en ons 

gezamenlijke DNA.

Is dat allemaal zo bijzonder? Voor ons is 

het eigenlijk net zo uniek als een mooie 

zonsopgang in de herfst: eigenlijk is het 

helemaal niet bijzonder, maar je kunt je er 

toch oprecht over verwonderen wanneer je 

er oog voor hebt.

In dit nieuwe magazine laten we zien wie 

we zijn, wat onze projecten zijn en welke 

thema’s belangrijk zijn voor de markt van 

vandaag. 
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Voor veel mensen is het een droom 

om aan de kust te wonen: iedere dag 

mooie vergezichten op de Noordzee 

die nooit vervelen. Om ervoor te zorgen 

dat dit daadwerkelijk kan, moet er soms 

pal aan de kust worden gebouwd. De 

bestaande Kennedyflat in Egmond aan 

Zee is zo’n bestemming: hier werkt Heddes 

Bouw & Ontwikkeling aan vijf nieuwe 

appartementen.

Deze ruime appartementen, van de 

hand van architect Jan Rietvink, hebben 

een panoramisch uitzicht en een voet in 

het duingebied. De zeezijde bestaat uit 

een volledig terras met een volglazen 

balustrade, om zoveel mogelijk van het 

zicht te behouden. De andere gevels zijn 

voorzien van titanium gevelbeplating: 

ongeveer het enige materiaal dat bestand 

is tegen de invloed van de zilte lucht. 

Ook de kozijnen hebben zo’n speciale 

kust-coating, waarmee ze een leven lang 

bestendig blijven.

De appartementen liggen in de 

primaire waterkering van Nederland, 

hetgeen eigen uitdagingen met zich 

meebrengt. Het Hoogheemraadschap 

(Hoogheemraadschap Hollands 

Noorderkwartier, red.) kijkt over onze 

schouders mee, terwijl ook de bewoners 

van de aangrenzende Kennedyflat 

benieuwd zijn naar het eindresultaat. 

Neem daarbij de niet aflatende invloed 

van de wind, die zelfs op een rustige 

dag aanwezig is, en je hebt hét recept 

voor rozige timmerlieden die tijdens het 

journaal van acht uur al in slaap vallen.

Zeewaardig bouwen: de nieuwe 

toevoeging op het lijstje vakmanschap van 

onze collega’s, verworven tijdens dit mooie 

project in Egmond aan Zee.
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S a m e n  z i j n  w i j  H e d d e s

BOUWEN AAN DE KUST
EEN DROOM VOOR VELEN

Het is een plek waar we graag onze vrije tijd doorbrengen. Of het nu op een 
badhanddoek tijdens een warme, zomerse dag óf al uitwaaiende in een 
kleine herfststorm is: we besteden graag tijd aan de kust, in de duinen of in 
het bos.

I N T E G R A A L  B O U W E N



Enorme terrassen geven de luxe  
appartementen de WoW factor. Alles is  

gericht naar het prachtige uitzicht.

De gevels zijn afgewerkt met titanium  
geveldelen bestand tegen de niet-aflatende 

invloed van de Noordzee.
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B o u w e n  a a n  j e  c a r r i è r e

KASPER, ARJAN EN LUCIENNE 
OVER DE START VAN 
HUN CARRIÈRE 
BIJ HEDDES

H e d d e s  g e e f t  m e n s e n  d e  r u i m t e

Een duidelijk stagebeleid zorgt voor een eenduidige aanpak en heldere 
richtlijnen met betrekking tot het aantrekken van zowel studenten voor de 
invulling van stage- en afstudeerprojecten als de aanwas van talentvolle 
vaklieden. Kasper de Vries, Arjan van Nuland en Lucienne Kollen zijn drie 
voorbeelden van studenten die dankzij een actieve scouting, boeiende afstu-
deeropdrachten en intensief contact met scholen en leerbedrijven binnen 
Heddes bouwen aan hun loopbaan.

de proef gesteld om nieuwe dingen te 

leren en mezelf te ontwikkelen.”

Kasper draait volop mee met de 

zogenaamde wandenploeg. Deze ploeg 

werkt aan het project De Kolenkit in 

Amsterdam: een veelzijdig project waarbij 

zowel appartementen als grondgebonden 

woningen worden gerealiseerd. Hij 

wordt daarin begeleid door een vaste 

leermeester. Zo levert Kasper een directe 

bijdrage aan zijn eigen ontwikkeling 

als aanstormend timmertalent, maar 

ook aan de organisatie. Dat is iets 

wat we bij Heddes nastreven. Binnen 

de organisatie zijn jaarlijks meerdere 

leerplekken, stageplaatsen en afstu-

deertrajecten beschikbaar. Hierbij is het 

eveneens een doelstelling om met alle 

leerlingen en stagiaires een langeter-

mijnrelatie aan te gaan. Wanneer de 

stage van beide kanten goed bevalt, is 

er altijd de intentie om de persoon in 

kwestie, na het afronden van de opleiding, 

een dienstverband aan te bieden. Soms 

gebeurt dit zelfs tijdens een opleiding. 

In de praktijk is er een aantal goede en 

enthousiaste medewerkers reeds op deze 

wijze aan Heddes verbonden.

PROJECTLEIDER

Arjan van Nuland is een tweede 

voorbeeld: een hbo-student met een 

specifieke ambitie. “Ik wil me graag 

ontwikkelen tot uitvoerder of projectleider”, 

zegt hij stellig. “Leidinggeven heeft 

namelijk altijd al in me gezeten. Op de een 

of andere manier luisteren mensen naar 

me. Ik wil en kan ook de verantwoordelijk-

heid dragen.” Arjan studeert momenteel 

Bouwkunde in Alkmaar en loopt sinds 

een halfjaar stage op hetzelfde project 

als Kasper. Naast zijn studie werkt hij als 

zelfstandig timmerman in het bedrijf van 

zijn vader. Het bouwen is hem dus met de 

paplepel ingegoten. Of, zoals Arjan het zelf 

verwoordt: “Het zal wel in de genen zitten.”

“leerplekken,  
stageplaatsen en 
afstudeertrajecten 

beschikbaar”
Het afleveren van mooie gebouwen, met 

alle facetten die daarbij komen kijken, 

is volgens Arjan de grootste uitdaging 

en iets waar hij graag zijn steentje aan 

bijdraagt. In die rol is hij in zijn element: 

een rol die hij bij Heddes zeker kan 

vervullen. “De goede sfeer in het bedrijf 

geeft me vertrouwen en geborgenheid 

die nodig is voor dit soort ontwikkelingen”, 

zegt hij. “Hier klopt alles. Van boven is 

en wordt alles goed geregeld.” Arjan 

wordt in zijn werkzaamheden bijgestaan 

door Carless Huisman. “Van hem heb 

ik met name geleerd om zorgvuldig te 

werken. Je beter inleven in een specifieke 

situatie, goed weten wat er speelt, meer 

tijd nemen om de situatie in te schatten, 

dat soort dingen.” Daarbij verloochent 

Arjan zijn West-Friese afkomst overigens 

niet: een West-Friese bouwer in de dop 

luistert naar zijn leermeester, maar geeft 

er vervolgens op volledig eigen wijze een 

draai aan.

VROUW IN DE BOUW

Dat bouwvakker een typisch 

mannenberoep is, moge duidelijk zijn. 

Desondanks draait de 24-jarige Lucienne 

Kollen nu al een tijdje mee binnen Heddes. 

Ze volgt de hbo-studie Bouwmanagement 

& Vastgoed aan InHolland Haarlem en 

doet momenteel een opleidingstraject 

binnen Heddes. “Mijn klasgenoten zeiden 

al – jij in een bouwkeet?!”, lacht Lucienne. 

“Maar het valt allemaal best mee hoor. Er 

zijn veel vooroordelen. Plus – ik heb niet 

per se gekozen voor een mannenberoep. 

Wél voor een maakberoep.”

Als trainee heeft ze binnen Heddes veel 

ruimte om haar eigen ding te doen. 

“De organisatie heeft de sfeer van een 

grote familie”, aldus Lucienne. “Er zijn veel 

kansen om te leren en je hebt de ruimte 

om zelf het een en ander aan te geven. 

En de projecten zijn mooi en veelzijdig.” 

Lucienne weet inmiddels haar eigen weg 

te vinden. Ze is flexibel en past zich snel 

aan. “Ik ben een doorzetter – geef niet 

meteen bij het begin op. Daarnaast denk 

ik altijd in mogelijkheden.” In die trant ziet 

ze ook altijd verschillende, nieuwe kansen. 

Een meer gelijke man-vrouwverhouding, 

bijvoorbeeld. “Dat komt de sfeer en de 

mentaliteit ten goede, denk ik. Vrouwen 

hebben eigenschappen die iedere 

uitvoerder zou moeten hebben, zoals 

empathisch vermogen en je kwetsbaar 

op durven te stellen. Aan de andere 

kant hebben mannen ook specifieke 

kwaliteiten. Ze zien bijvoorbeeld in dat een 

gezamenlijke inzet de beste resultaten 

oplevert. En bij mannen heb ik het mezelf 

aangeleerd om me niet aan te stellen. Ja 

– die verhouding mag zeker veranderen.”
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Heddes hecht veel belang aan het 

opleiden van jonge mensen voor de 

bouwsector. Enerzijds om zelf, binnen 

de organisatie, voldoende aanwas van 

nieuwe en betrokken mensen te creëren, 

anderzijds om de branche te verzekeren 

van voldoende instroom van nieuwe 

medewerkers. Daarbij is het belangrijk om 

jonge medewerkers de juiste aandacht 

te geven. Dit doen we door hen intensief 

te volgen binnen onze organisatie, maar 

vooral door met hen in gesprek te gaan. 

Aandacht doet talenten groeien: de “battle 

for talent” win je niet op papier, maar in de 

praktijk.

TIMMERMAN

Kasper de Vries is een voorbeeld van 

zo’n jonge medewerker die zijn carrière 

vormgeeft bij Heddes Bouw & Ontwikkeling. 

Hij volgt een opleiding tot timmerman 

(niveau 3, red.) en komt sinds vorig 

jaar september bij Heddes over de 

vloer. “Ik geniet van de afwisseling in de 

werkzaamheden, de sfeer en mijn collega’s”, 

aldus Kasper. “Iedere dag word ik weer op 



H e d d e s  i n  d e  m a a t s c h a p p i j

HOE HEDDES & 
GAMMA WERKEN  
AAN DE WESTFRIESE 
UITDAGING

De Cormeij Hoeve draait onder meer om dieren. In de koeienstal 

vind je zo’n zeventig melkkoeien met hun opgroeiende kalveren, 

pinken en vaarzen. Daarachter ligt de schapenstal, waar in maart 

en april ruim honderdveertig schapen terecht kunnen. En dan is 

er ook nog een stal voor de paarden, waar de dieren ’s winters 

gebruik van maken. Omdat De Cormeij Hoeve veel speelplekken 

heeft, mogen kinderen meehelpen met de verzorging van alle 

dieren. Logeren of iets anders doen op de boerderij? Dat kan 

natuurlijk ook. 

Naast melkveebedrijf functioneert De Cormeij Hoeve ook als een 

zogenaamde zorgboerderij. De Hoeve is zodoende ook populair 

onder volwassen of ouderen met een beperking. Zij kunnen er 

doordeweeks terecht voor koffie, warm eten of gewoon een 

praatje. Voor de mantelzorger neemt de boerderij eventjes de 

zorg over – in een kleinschalige, veilige en vooral persoonsge-

richte omgeving.

FACEBOOK-ACTIE

Ons eerste bezoek aan De Cormeij Hoeve was hartverwarmend. 

De vraag was duidelijk: men had handgereedschap in de vorm 

van hamers, nijptangen en schroevendraaiers nodig. Binnen 

ons bedrijf hebben wij zodoende de vraag gesteld of er mensen 

waren die deze gereedschappen in de schuur hadden liggen. 

Daaruit bleek dat bouwers toch nog erg gehecht zijn hun 

gereedschap – hoe oud dan ook. We moesten dus op zoek naar 

een andere benadering. Ellen, directiesecretaresse bij Heddes, 

heeft daarom contact gezocht met GAMMA Hoorn, met de vraag 

of deze bouwmarkt een eventuele oplossing had. En ja – die 

hadden ze. GAMMA kwam namelijk met een Facebook-actie, 

waarbij klanten via sociale media werden gevraagd om hulp 

tijdens het vullen van een gereedschapskist. Hier werd goed 

gehoor aan gegeven, waardoor we, dankzij de inzet en hulp van 

GAMMA Hoorn, maar liefst twee goedgevulde gereedschapskisten 

bij De Cormeij Hoeve konden afleveren.

GAMMA HOORN LIET ONS HET VOLGENDE WETEN:

“Met veel plezier en enthousiasme heeft GAMMA Hoorn hulp 
geboden aan de actie van Heddes Bouw & Ontwikkeling. Een 
dergelijke actie sluit mooi aan bij een van de speerpunten die 
GAMMA Hoorn voor het komende jaar, en in het kader van een 
geheel vernieuwde winkel, heeft opgesteld, namelijk maatschap-
pelijk verantwoord ondernemen. De actie heeft enerzijds 
geresulteerd in twee goedgevulde gereedschapskisten voor de 
zorgboerderij. Anderzijds is GAMMA Hoorn, net als Heddes Bouw & 
Ontwikkeling, de Westfriese uitdaging aangegaan.”

“wat is er nu mooier 
dan mensen blij  

maken ”

In de kop van Noord-Holland, aan de voet van de 
Afsluitdijk, staat een boerderij waar mens en dier in 
perfecte harmonie samengaan. De Cormeij Hoeve is 
een typische dierenboerderij, inclusief zeventig koeien, 
tientallen schapen én een verzameling paarden. 
Toen bleek dat dit melkveebedrijf behoefte had aan 
tweedehands gereedschap, ging ons bouwershart 
sneller kloppen. Want wat is er nu mooier dan mensen 
blij maken met spullen die niet dagelijks meer worden 
gebruikt?
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Onze partners zijn een verlengstuk van 

de organisatie geworden. Ze leveren een 

belangrijke bijdrage in de concurrentiepo-

sitie van Heddes door meer toegevoegde 

waarde en een hogere kwaliteit te bieden. 

Dit betekent echter nogal wat voor de 

relatie en de onderlinge verhoudingen. Er is 

sprake van een hoge mate van wederzijds 

vertrouwen op basis van opgedane 

ervaringen, er ontstaat een regelmatigheid 

van zaken doen én er is helderheid op het 

gebied van financiële afspraken.

VOLLEDIGE AFSTEMMING

Integraal en modulair bouwen zijn 

strategische speerpunten bij Heddes. 

Daarbij is de menselijke maat leidend. 

Creativiteit, deskundigheid en betrouw-

baarheid worden door iedereen omarmd 

en ingebed in zijn of haar functioneren. 

Omdat we samen Heddes zijn, vraagt dit 

ook meer van de samenwerkingen tussen 

het bouwbedrijf, de onderaannemers en 

de leveranciers. Om meer toegevoegde 

waarde te leveren en te voldoen aan de 

steeds hoger wordende eisen die aan 

de kwaliteit en het bouwproces worden 

gesteld, worden zowel werk- als logistieke 

processen en procedures volledig op 

elkaar afgestemd. De samenwerking 

tussen Heddes, Ursem (Modulaire 

Bouwsystemen, red.) en Schouten 

Techniek is hier een goed voorbeeld van. 

De twee laatstgenoemde partners hebben 

zich hier namelijk mee ontwikkeld tot 

co-maker op het gebied van modulair 

bouwen, waarbij projecten in gezamen-

lijkheid worden uitgevoerd. Voldoen 

aan (lever)betrouwbaarheid en een 

prijsstelling die marktconform is, zijn hierbij 

natuurlijk essentieel.

Tijdens de samenwerkingen hebben onze 

partners in meerdere projecten bewezen 

de beste prijs-kwaliteitverhouding te 

hebben, net als kennis en expertise van 

processen, systemen en producten. Ze 

zijn betrouwbaar en nemen, binnen hun 

invloedssfeer, medeverantwoordelijkheid 

voor het primaire proces. Zoals bij alles het 

geval is, gaat ook het verbeteren van de 

samenwerking niet geheel vanzelf.

EEN GOED HUWELIJK

De relatie met onze partners voelt als 

een goed huwelijk. Er heerst vertrouwen, 

er wordt open en transparant 

gecommuniceerd, partijen hebben op 

de langere termijn voor elkaar gekozen 

en onderlinge afspraken worden 

gerespecteerd. Maar zoals een goed 

huwelijk betaamt, liggen er ook herkenbare 

valkuilen op de loer. Jezelf beter voelen 

dan de ander, gebrek aan kwetsbaarheid 

in het geval van het maken van fouten, 

miscommunicatie of géén communicatie 

of tóch op zoek gaan naar een goedkoper 

of beter alternatief: het zijn allemaal 

voorbeelden van situaties die in de beste 

huwelijken voorkomen. De remedie? Blijven 

werken aan en investeren in de relatie,  

wat ook in deze context van essentieel 

belang is.

 

O m d a t  w e  s a m e n  H e d d e s  z i j n

DE ZAKELIJKE KANT 
VAN HET JA-WOORD

M E N S E L I J K E  M A A T

De module wordt aan de lopende band in de 
fabriek in Wognum in elkaar gezet.  

Kant-en-klaar!

In de bouwbranche zien we verschillende ontwikkelingen, zoals de stijgende 
vraag naar totaaloplossingen en prijzen die onder druk staan in combinatie 
met de toenemende risico’s. Dat is op zich niets nieuws, maar de huidige 
omstandigheden dwingen bedrijven er wél toe om steeds meer vanuit 
samenwerkingsverbanden te werken. De relatie tussen bouwbedrijf en 
leverancier ontwikkelt zich in toenemende mate tot een samenwerkings-
relatie. Voor strategische producten en diensten hebben leveranciers en 
onderaannemers van Heddes Bouw & Ontwikkeling zich ontwikkeld: van 
traditionele, geselecteerde leveranciers tot co-makers en zelfs partners van 
het bouwbedrijf.

SAMENWERKEN IN 
VOOR- EN TEGENSPOED
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T i j m e n  S c h r a u w e r s

OVER DOORZETTEN 
EN PUZZELEN 

M E N S E L I J K E  M A A T

Momenteel wordt er onder invloed van de hoogconjunctuur en woonbehoefte een grote bouwambitie geformuleerd. 
Ondanks het grote verschil tussen de Randstad en het buitengebied is de vraag naar woningen en utilitaire 
gebouwen in heel Nederland hoog. In de komende jaren hebben we nog één miljoen woningen toe te voegen aan de 
woningvoorraad – en dat moet voor het grootste gedeelte worden ingepast in de bestaande stad én aansluiten bij 
de demografische ontwikkelingen. 

Ook hebben we te maken met klimaatver-

andering, wat momenteel leidt tot meer 

extreme weersomstandigheden. Zo is er 

bijvoorbeeld steeds vaker sprake van grote 

hitte, maar ook van meer regenbuien. 

De stad moet hierop anticiperen. Steden 

moeten blijvend kunnen functioneren 

en zó ontwikkeld worden dat ze ook in 

de toekomst weerbestendig zijn. Bij de 

vraag wat nu gewenst is, kun je het jezelf 

afvragen of dat over tien of twintig jaar 

ook nog het geval is. De complexiteit is 

inherent aan de veranderlijkheid van de 

markt en de maatschappelijke behoeften.

Dat er rekening gehouden moet worden 

met al deze veranderingen, is voor 

iedereen duidelijk. Het vinden van de juiste 

oplossing leidt echter tot uitdagingen. Zo 

bestaat er bijvoorbeeld een spanningsveld 

tussen de vraag naar woningen en naar 

groen in een stad. Daarnaast moet er 

rekening worden gehouden met de 

verschillende stakeholders, met de functi-

onaliteit van de stad, maar ook met de 

wensen en ideeën van de inwoners. Er 

moet ruimte zijn voor wonen, werken, sport, 

recreatie en horeca. Het is dus puzzelen 

om te komen tot een aantrekkelijke 

functiemix. En ook in het bouwproces 

gaat dit gepuzzel gewoon door. Welke 

technieken passen we toe? Hoe komen 

we tot energiereductie? En hoe gaan 

we om met hergebruik van materialen, 

stijgende kosten en een tekort aan 

arbeidskrachten? De uitdaging om alle 

neuzen dezelfde kant op te krijgen, wordt 

steeds groter. De besluitvorming rondom 

ontwikkeling en bouwen is complex – en 

dat is begrijpelijk. We zetten iets neer waar 

mensen misschien wel honderd jaar in en 

mee moeten leven. We bouwen nu aan de 

iconen van de toekomst.

Om aan alle wensen te voldoen, is een 

win-winsituatie nodig. Die situatie creëren 

we door als bouwbedrijf de verantwoor-

delijkheid te nemen voor een groot deel 

van dit proces en door ons voortdurend 

in te spannen om het bouwen aan te 

laten sluiten op de ontwikkeling van de 

omgeving. Leiderschap is daarbij hard 

nodig – en dit leiderschap bieden we onze 

opdrachtgevers, mede door project- en 

procesmanagement complementair aan 

elkaar te laten zijn. Tijdens het projectma-

nagement loopt het procesmanagement 

op de achtergrond gewoon door, want 

beide vormen zijn nodig: met proces-

management alleen is nog nooit een 

gebouw gebouwd. Daarnaast zijn passie 

voor bouwen, betrokkenheid en visie, het 

leggen van verbindingen en het afronden 

van projecten van groot belang. Je moet 

kunnen ploeteren en weten wanneer je 

moet kiezen en er moet niet binnen de 

lijntjes worden gekleurd: af en toe moeten 

we ondeugend durven te zijn. Het draait 

om een wankel evenwicht tussen een 

overmaat aan daadkracht, passie en 

het subtiele spel van doorpakken. De 

jarenlange binding in ons familiebedrijf is 

de basis voor deze passie en de balans 

die nodig is om de grote, complexe 

projecten van de nieuwe stad te kunnen 

bouwen.

De belangen en de markt kunnen 

altijd veranderen, maar een stad van 

de toekomst is er een die zich hierop 

kan aanpassen. Bij Heddes Bouw & 

Ontwikkeling hebben we de gevraagde 

flexibiliteit en daadkracht in huis, dus kom 

maar op met die uitdaging!

G r o t e  b o u w a m b i t i e  s t e d e n

Tijmen Schrauwers - hoofd planontwikkeling  
Heddes Bouw & Ontwikkeling.
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C a r l e s s  H u i s m a n

EEN DAG IN HET LEVEN VAN 
EEN UITVOERDER
G E P L A N D E  E N  O N V E R W A C H T E  W E R K Z A A M H E D E N

H e d d e s  g e e f t  m e n s e n  d e  r u i m t e

Hij staat dagelijks om zes uur ’s ochtends op de bouwplaats om leiding te geven aan het bouwproces. Carless 
Huisman is als 51-jarige uitvoerder een ervaren praktijkman met veel technisch inzicht en zodoende uitstekend 
in staat om de kwaliteit en de voortgang van dit proces te bewaken. Bovenal begeleidt hij de medewerkers op de 
bouwplaats. Hoog tijd voor een gesprek met Carless, die dit jaar al 28 jaar in dienst is van Heddes.

Hij gaat ervoor, kijkt vooruit en speelt in 

op zowel te verwachten omstandigheden 

als zaken die zich meer ad hoc 

voordoen. Carless Huisman begon 

ooit als timmerman en is na tien jaar 

doorgegroeid richting de uitvoering. 

Eenmaal in gesprek met Carless proef 

je zijn ervaring al snel. Je merkt dat hij 

de zin van de onzin weet te scheiden én 

dat hij de verantwoordelijkheid laat bij 

degene waar deze bij hoort. Een ervaren 

praktijkman en een doener met zijn hart op 

de juiste plaats, die bovendien iedere dag 

als eerste aanwezig is.

TAKENPAKKET

“Waar zo’n dag mee begint? Met alles 

van het slot afhalen en de tijd nemen 

om de dag door te nemen”, start Carless. 

“Om zeven uur coördineren we of alle 

medewerkers op tijd het juiste werk gaan 

doen. Daarna strepen we de aandachts-

punten voor die dag weg. We doen 

er alles aan om ervoor te zorgen dat 

de bouw verder kan zonder al te veel 

vertraging. Een van mijn belangrijkste 

taken is bijvoorbeeld het organiseren 

van werk op de bouwplaats. Daarbij 

word ik natuurlijk ondersteund door de 

projectleider, de werkvoorbereider en 

de directie van Heddes.” Onder Carless’ 

taken vallen echter ook het in ontvangst 

nemen van goederen, het checken van 

de administratie en het helpen van 

collega’s en onderaannemers tijdens het 

beantwoorden van vragen en het oplossen 

van problemen. Voor nieuwe medewerkers 

verzorgt Carless de introductie. Tenslotte 

moet iedereen bekend zijn met alle geldige 

regels en voorschriften. En dan zit hij ook 

nog eens bij de wekelijkse besprekingen 

met projectleiders, bouwvergaderingen 

en allerlei voortgangsgespekken. Een flink 

takenpakket, dus.

FAMILIEBEDRIJF

Voor Carless is Heddes nog steeds 

hetzelfde familiebedrijf als de tijd waarin 

hij voor het eerst kennis maakte met de 

organisatie. “Alle geledingen zijn vertrouwd 

en betrouwbaar”, stelt hij. “De processen, 

de collega’s, de directie… Heddes is een 

mooi bedrijf dat mij het vertrouwen en de 

vrijheid geeft om te doen waar ik goed in 

ben. Kom dus niet aan Heddes, want dan 

kom je aan mij.” Hij brengt het met een 

overtuiging waarbij de betrokkenheid en 

intrinsieke motivatie van zijn gezicht zijn 

af te lezen. “Natuurlijk gebeurt er weleens 

wat. Dat is zeker ook in het verleden zo 

geweest. Maar als je het juiste ervan weet 

te maken, zie je het wel anders. We zijn een 

mooi bedrijf, met mooie mensen die mooie 

dingen maken.”

“Ik vind het knap 
dat we alles 

steeds maar weer 
op tijd en goed 

voor elkaar  
krijgen.”

SCHEIDSRECHTER  
EN REGISSEUR

Wel geeft hij aan dat er door de jaren 

heen ook elementen zijn veranderd. Het 

papierwerk, bijvoorbeeld. “En dan vooral 

de hoeveelheid daarvan”, aldus Carless. 

“Ondanks het digitale tijdperk waarin we 

leven, wordt dit meer en meer. Het hoort 

er allemaal bij, maar soms zou ik weleens 

iets minder aan mijn hoofd willen hebben, 

voor wat dit soort werk betreft. Ik ben het 

liefst gewoon lekker bezig met bouwen.”

Ook de problematiek op de arbeidsmarkt, 

het gebrek aan vakbekwame 

onderaannemers of leveringsproblemen 

zijn zaken waarmee Carless te maken 

krijgt. Dat kan leiden tot stress, hoewel 

Carless zichzelf omschrijft als stressbe-

stendig. “Bouwen is en blijft een hectisch 

proces”, zegt hij. “Mensen zijn makkelijk. 

Een vraag is zo gesteld. Ze hebben 

gewoon sturing nodig. Het is daarbij 

een voordeel om veel eigen mensen 

op het werk te hebben, maar dat kan 

niet meer in deze tijd van schaarste. We 

hebben nu steeds meer te maken met 

zzp’ers en buitenlanders. Daar hebben 

we misschien meer werk aan, maar we 

moeten het doen met de mensen die we 

hebben. Dat maakt me soms niet alleen 

een uitvoerder, maar een scheidsrechter, 

een regisseur en een sociaal werker in 

één. Maar het is zoals het is. Ik lig er niet 

wakker van. Aanpassen, oplossen en 

alles doen wat in je vermogen ligt om de 

voortgang niet in gevaar te brengen, dat 

is mijn aanpak. Als uitvoerder moet je 

er gewoon voor zorgen dat zaken goed 

geregeld zijn. Er zijn zoveel mensen, zoveel 

partijen, zoveel gegevens… Ik vind het 

knap dat we alles steeds maar weer op 

tijd en goed voor elkaar krijgen.” 
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L o c a t i e  S t u d i o n i n e d o t s

J o n g e n s ,  a a n  t a f e l !

S t u d i o n i n e d o t s ,  o p g e r i c h t  i n  2 0 1 0  i n 
A m s t e r d a m ,  o n t w e r p t  g e a v a n c e e r d e 
p r o j e c t e n  d i e  z i c h z e l f  d e f i n i ë r e n  d o o r 
e e n  s c h i j n b a r e  e e n v o u d  e n  e e n  
r i j k d o m  a a n  e r v a r i n g .

ZORGEN OM DE TOEKOMST 
VAN DE STAD? Het grote verschil is hier natuurlijk, dat het 

geen gewoon gezin is. Maar dat er sprake 

is van een wederzijds grote waardering 

voor de uitstekende samenwerking 

tussen deze partijen, wordt direct duidelijk 

wanneer het project West Beat ter sprake 

komt. 

Kortom, alle tijd en ruimte om met elkaar, 

in de fraaie ambiance van Studioninedots 

tijdens een heerlijk dinertje, een aantal 

zaken eens rustig met elkaar te bespreken.

Kern van het gesprek is de vraag of de 

tafelgenoten zich zorgen maken over de 

toekomst van “de stad”. En Amsterdam 

daarin wellicht met name, met als 

aanleiding  het artikel in “De krant van 

Amsterdam”. Daarin werd eerder dit jaar 

geschreven, dat Amsterdam ergens rond 

2034 de grens van 1 miljoen inwoners zal 

hebben overschreden. Dat betekent, dat 

er de komende jaren tenminste 62.000 

“Jongens, aan tafel!” is een kreet die vele moeders met regelmaat zullen hebben geslaakt. Eenmaal aan tafel, tijdens 
het eten, is het vervolgens een uitstekende gelegenheid om van alles eens rustig met elkaar door te nemen. Zo galmt 
ook op 2 oktober jongstleden de kreet door Studioninedots. 
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woningen moeten worden gebouwd. 

Volgens de ontwerpstudie “Stad van de 

Toekomst” worden wonen en werken 

nadrukkelijker aan elkaar gekoppeld. Een 

transformatie naar een hoge woon-werk-

dichtheid die andere, grote uitdagingen 

met zich meebrengt, zoals mobiliteit en 

duurzaamheid. En dat terwijl de menselijke 

maat niet uit het oog mag worden 

verloren.

Behoefte aan volume dus. Maar is dat 

realiseerbaar, of blijven we achter de 

feiten aanlopen? De groei van ons land 

in inwoners, zoals dat door sommige 

regeringspartijen wordt aangegeven, 

zou door een nieuwe immigratiegolf wel 

eens veel harder kunnen gaan dan we nu 

voorzien. Misschien wel tot 20 miljoen in 

2060. En volgens minister Kajsa Ollongren 

moeten er tot 2030 in ons land een miljoen 

extra woningen komen. Uitdagingen 

genoeg dus voor ontwikkelaars, 

architecten en bouwers.

“...rond 2034  
de grens van  

1 miljoen inwoners  
overschreden”

De tafelaars menen echter, dat de 

behoefte aan de grote aantallen nieuw-

bouwwoningen zoals die over de langere 

termijn genoemd worden nog wel eens 

mee zouden kunnen vallen. Belangrijker 

is namelijk de economische conjunctuur, 

zo geven zij aan. Nu het economisch voor 

de wind gaat trekken veel gezinnen de 

stad uit, ook omdat de stad onbetaalbaar 

wordt. De randen van de stad, maar ook 

omliggende gemeentes zoals bijvoorbeeld 

Hoofddorp, komen nu meer en meer in 

trek. Daar zijn woningen nog betaalbaar, 

terwijl de stad zo ver weg niet is. Ook 

West Beat, aan de Amsterdamse Lelylaan, 

met 150 woningen, 3.500 m2 werkruimten, 

horeca, een podium en 117 parkeer-

plaatsen zal daardoor voorzien in de 

actuele vraag; net buiten de rand van –

wat wordt gezien als de (binnen)stad. 

En stel dat het in ons land economisch 

weer minder goed gaat –wat op termijn 

niet kan worden uitgesloten- dan zal 

die beweging weer omkeren en trekken 

mensen van buiten weer meer de stad in. 

De stad brengt dan immers weer werk en 

daarmee inkomen.

 

Zeker, de behoefte aan grote aantallen 

nieuwbouwwoningen is er momenteel. 

Want als het gaat om aanbod versus 

vraag naar woningen, lopen we nog 

steeds achter. En een uitdaging om dat 

in te lopen is het, temeer omdat het 

aantal vacatures in de bouw fors is en 

materialen schaars worden. Er zal daarom 

maatschappelijk geïnvesteerd moeten 

worden in het mooie van vakmanschap, 

waardoor vacatures vervuld worden. 

Een vak beheersen, zoals dat in de bouw 

noodzakelijk is, moet weer iets moois zijn; 

“als je met je handen kan werken, heb je 

altijd werk…”.

Modulair bouwen, zoals dat meer en meer 

ook door Heddes in samenwerking met 

Ursem gebeurt, is niet alleen innovatief, 

maar kan deels ook de schaarste aan 

materialen opvangen.

Innovatie en gebruikmaking van de 

mogelijkheden die er zijn, zijn belangrijke 

sleutels om toch zo goed als mogelijk 

tot een bepaalde kwantitatieve prestatie 

te komen. Een goede samenwerking 

tussen ontwikkelaars en de gemeente 

is daarin van het grootste belang. De 

gemeente immers stelt de kaders en 

bepaalt in beginsel de grondprijs. Als die 

onrealistisch, of onhaalbaar zijn, wordt het 

een lastig verhaal.

En hoe zit het dan met de vraag naar 

woningen voor eenpersoonshuishoudens 

en de grote behoefte aan huurwoningen 

in het middensegment? Als het gaat om 

nieuwbouwprojecten wordt in die vraag 

toch te weinig voorzien? 

Termen als ‘gentrification’ en ‘De inclusieve 

stad’ komen ter tafel. Kort gezegd houden 

ze in: het verbeteren en aanpassen 

van bestaand onroerend goed naar de 

wensen en eisen van de middenklasse, 

terwijl de stad voor iedereen geschikt 

is om er te wonen, te werken en er te 

presteren. Ook dat proces is met veel 

projecten in feite al in gang gezet. Van 

racisme op de woningmarkt, zoals 

dat in diverse media is uitgelicht, mag 

dan enige sprake zijn, tot echte getto’s, 

zoals je die kent in sommige steden in 

M E N S E L I J K E  M A A T

S a m e n w e r k i n g s p a r t n e r s  a a n  t a f e l

A a n  t a f e l :  o . a .  A r i e  v a n  d e r  N e u t ,  
A l b e r t  H e r d e r  ( S t u d i o n i n e d o t s ) ,  M a r t i j n 
B a k k e r ,  B e s s  B l o m j o u s ,  E s t h e r  L e l y v e l d 
( L i n g o t t o ) ,  N i e l s  D o o d e m a n  e n  B o a z  d e 
B o e r  ( H e d d e s  B & O ) .
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het buitenland, zal het in ons land niet 

leiden. Het werken aan ‘De inclusieve 

stad” en ons grote sociale systeem zullen 

echte gettovorming naar verwachting in 

voldoende mate voorkomen. Bovendien 

verandert de maatschappij, doordat de 

aankomende generatie andere normen 

en waardes heeft. De nieuwe generatie 

heeft veel minder behoefte aan bezit en 

veel meer aan vrijheid. Kort gezegd gaat 

voor hen welzijn voor welvaart. En als je het 

hebt over welzijn, dan heb je het ook over 

duurzaamheid. Duurzaamheid en zelfs 

de drang naar een circulaire economie 

spelen in de veranderende maatschappij 

een toenemende rol, ook als het gaat om 

nieuwbouw- of renovatieprojecten. 

“...één grote  
metropool, van 

Rotterdam,  
Den Haag en  
Amsterdam”

In een groter perspectief komt het 

toekomstbeeld van wijlen Eberhard van 

der Laan voorbij: één grote metropool, van 

Rotterdam, Den Haag en Amsterdam met 

het Groene Hart als ‘Central Park’. Eigenlijk 

zou dat het mooiste zijn. Maar of dat gaat 

gebeuren? De grote steden zijn daarin 

te eigenzinnig. Het leren van elkaar blijft 

spijtig genoeg achter en de “wij-tegen-

zij” mentaliteit heerst nog altijd alsof het 

voortdurend en op elk front een wedstrijd 

Ajax-Feyenoord is, waarbij de roep om 

iconen in elke stad steeds groter wordt. Zo 

blijft het –hoe spijtig ook- per stad ‘ieder 

voor zich’ en worden thema’s per stad 

opgepakt en oplossingen uitgeprobeerd. 

De relevante thema’s die in alle steden 

gelden overstijgend oppakken, maar met 

behoud van unieke kenmerken van elke 

stad, lijkt een betere aanpak.

Maar wat is nou een icoon? Het is niet 

zozeer een gebouw, dat alleen als 

beeldbepaler de aantrekkingskracht 

van een stad vergroot. Een echt icoon 

overstijgt het evidente; het brengt dus veel 

meer dan wat het uit zichzelf te bieden 

heeft. Een icoon is “the talk of the town”. En 

daarmee is West Beat weer op tafel als 

onderwerp. Een uniek gebouw, wat zeker 

door zijn kwaliteit “the place to be” zal 

worden en wat per saldo veel meer brengt 

dan wat het aan ruimtes in zich heeft. 

Een iconisch gebouw dus, zo bevestigen 

de tafelaars volmondig en zonder twijfel. 

West Beat zet een nieuwe standaard waar 

de omgeving zich aan kan optrekken; 

het getuigt van lef en durf om dat te 

ontwikkelen.

Maken de tafelaars zich dus als conclusie 

eigenlijk geen echte zorgen om “de 

toekomst van de stad”? 

Nee, eigenlijk niet zozeer. De 

golfbewegingen, als gevolg van de 

economische conjunctuur zijn de 

grootste beïnvloeders op de toekomst 

van de stad. Zeker, nu is er een zekere 

leegloop vanuit de binnenstad naar de 

randgebieden en zelfs naar omliggende 

woongemeentes. Maar die beweging komt 

ook weer een keer weer terug wanneer 

het economisch tij gekeerd is. Het zelfcor-

rigerend vermogen van de stad is groot; 

“de wal keert uiteindelijk altijd het schip”. 

Zo was het altijd en zo zal het altijd zijn. 

Dat er uitdagingen zijn, bijvoorbeeld op 

het gebied van vakmanschap, innovaties 

en duurzaamheid, ook dat is zeker. Maar 

we moeten er niet van wakker liggen. De 

wereld verandert voortdurend en alleen 

dat blijft.

Met dank aan de tafelaars en met name 

Studioninedots voor de gastvrijheid, kon er 

rustig worden afgeruimd.

M E N S E L I J K E  M A A T

“Zorgen om de 
toekomst van de 

stad?”
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O m d a t  w e  s a m e n  H e d d e s  z i j n

MODULAIR BOUWEN  
WORDT VOLWASSEN

Joost Keyzer, 
Hoofd Bouwrealisatie bij Heddes. 

Over een droom die werkelijkheid wordt

Een hotel, huisvesting voor studenten, prefab-woningen voor 

particulieren: modulair bouwen kent vele toepassingen, heeft 

daarmee de toekomst en is een van de strategische speerpunten 

van Heddes Bouw & Ontwikkeling. Zo kan de bouwmethode het 

onderscheid maken tijdens het binnenstedelijk bouwen, wat 

hoognodig is om het woningaanbod tot 2030 in te vullen. Onze 

minister van Binnenlandse Zaken stelt dat er behoefte is aan één 

miljoen woningen, als gevolg van demografische ontwikkelingen 

en het tekort wat in de afgelopen jaren is opgelopen. Alle binnen-

stedelijke ontwikkelingen, zoals de herbestemming van bestaande 

gebouwen, ontwikkelingen in haven- en industriegebieden en 

bouwen op kleinere bouwlocaties, werken kostprijsverhogend 

Een trend die zich in de komende jaren ongetwijfeld gaat voorzetten, is de modulaire bouw: het monteren van 
volledige gebouwen met behulp van in de fabriek samengestelde modules. Heddes Bouw & Ontwikkeling heeft de 
visie dat, in een tijdperk waarin de totale doorlooptijd van bouwprojecten steeds korter wordt, er meer en meer met 
deze modulaire bouw gewerkt gaat worden.
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wanneer er voor traditionele bouw wordt gekozen, maar met 

modulair bouwen is er juist sprake van een kortere ontwerpfase, 

minder logistieke beweging en een zeer snelle realisatie.

Een bijkomend, aantrekkelijk voordeel voor zowel particulieren 

als bedrijven is dat deze manier van bouwen energiezuinig is 

– ook in het gebruik. In de Verenigde Staten zouden bedrijven 

in modulaire gebouwen 35 procent minder energie verbruiken 

dan organisaties in traditionele gebouwen. Daarbij is er ook 

sprake van een hogere, duurzame kwaliteit en ontstaat er bijna 

geen bouwafval, omdat modulaire gebouwen in fabrieken onder 

geconditioneerde omstandigheden worden gemaakt. Een recent 

rapport stelt zelfs dat deze manier van werken het bouwafval met 

negentig procent vermindert.

VOLWASSENHEID

Joost Keijzer, Hoofd Productie bij Heddes Bouw & Ontwikkeling, 

heeft de overtuiging dat modulair bouwen de toekomst is. “Het 

gaat in ieder geval een heel belangrijke plek innemen”, zegt 

hij. “Het is gekkenwerk om steeds meer complexe projecten 

in de buitenlucht te realiseren. Met modulair bouwen kunnen 

we duurzaam produceren en monteren, maar de modules 

kunnen ook worden gedemonteerd en hergebruikt voor andere 

doeleinden en -groepen. Plus het is een van de oplossingen voor 

het opvangen van de personeelstekorten in de bouw. We kunnen 

ons ervaren en beschikbare personeel namelijk veel efficiënter 

inzetten.”

In 2010 heeft Heddes, in samenwerking met Being Development, 

het concept Being Home ontwikkeld op basis van modulair 

bouwen. Het innovatieve project kwam echter te vroeg: de markt 

was er nog niet klaar voor. City Living (The Student Hotel) in 

Amsterdam werd uiteindelijk het eerste project dat door Heddes 

werd gerealiseerd aan de hand van geprefabriceerde modules. 

Maar ondanks dat er reeds mooie projecten zijn gerealiseerd, 

staat modulair bouwen nog altijd in de kinderschoenen. “De 

levenscyclus van deze slimme bouwmethode ontwikkelt zich 

richting volwassenheid”, aldus Joost. “Waar de markt nog aan 

moet wennen, is dat we stoppen met praten in termen van een 

prijs per vierkante meter. Daarnaast zijn de huidige modules in 

geen velden of wegen te vergelijken met de units van vroeger. 

De modules die Heddes als co-maker samen met Ursem heeft 

ontwikkeld, zijn opgebouwd met gestandaardiseerde details 

waarbij de architect voldoende vrijheid geniet. We spreken dan 

ook liever over maatwerk-prefab in plaats van over modules. 

De ontwerp- en realisatiefase kosten echter wél aanzienlijk 

minder. Het is namelijk niet nodig om iedere keer alles opnieuw 

te verzinnen en uit te werken. Appartementen, gestandaardi-

seerde laagbouw of eengezinswoningen zijn in de basis allemaal 

hetzelfde. Waarom moeten we dan altijd het wiel opnieuw 

uitvinden? Bouwen op zich is al complex genoeg, maar iedere 

bouw begint met een heipaal en eindigt met de dakbedekking. 

Maatwerk-prefab is de betrouwbare oplossing en met de schil 

maken we het verschil. De architect kan dus nog steeds zijn 

stempel op het project drukken.”

Beeld: Ector Hoogstad Architecten



diseerde details komt een definitief ontwerp sneller tot stand, 

worden faalkosten voorkomen, nemen we besluiten sneller en zijn 

de doorlooptijden korter. Daarnaast worden negatieve, financiële 

verrassingen op een project geminimaliseerd doordat het inzicht 

in de kosten betrouwbaar is.

“Ondanks dat modulair bouwen als maatwerk-prefab volwassen 

begint te worden, zijn er nog voldoende uitdagingen”, vervolgt 

Joost. “De omvang van het prefab wordt beperkt door logistieke 

knelpunten. We zijn nog steeds gebonden aan een afmeting 

van vier bij veertien meter. Daarnaast is de maatvoeringsklasse 

ongekend hoog. We werken tijdens de montage met toleranties 

van enkele millimeters. Dit leidt tot een veel hogere kwaliteits-

standaard, maar vraagt veel van onze mensen voor wat kennis 

en ervaring betreft. Plus we onderzoeken momenteel nog de 

mogelijkheden voor een zo droog mogelijk koppelsysteem. 

Het aangieten van beton kan niet als prefab-element worden 

geëlimineerd. Maar het is mijn overtuiging en mijn droom dat 

dit dé bouwmethode van de toekomst wordt. En alles begint 

uiteindelijk met een droom.”

PREFAB DENKEN

Prefab denken vraagt wel om een integraal ontwikkelteam, bestaande uit de klant, de bouwer en de producent van de modules, 

waarbij de ontwikkel-, ontwerp- en realisatieteams in elke fase nauw met elkaar samenwerken. Het gevolg daarvan is dat er, ten 

opzichte van de huidige gebruiken, werk wordt gerealiseerd tegenover veel minder kosten. Door gebruik te maken van gestandaar-

M O D U L A I R  B O U W E N



Afwerking af fabriek

O m d a t  w e  s a m e n  H e d d e s  z i j n

D e  c o m p l e t e  a f w e r k i n g  e n  
i n s t a l l a t i e s  w o r d e n  i n  d e  f a b r i e k 
v e r w e r k t  e n  a a n g e s l o t e n

MODULAIR IS 
CIRCULAIR  
HOE HEDDES WERKT AAN  
MODULAIRE BOUWSYSTEMEN 

C I R C U L A I R

Als samenleving bevinden we ons middenin een zoektocht naar het vormgeven van de overgang van een lineaire 
naar een circulaire economie. In veel branches zijn positieve ontwikkelingen zichtbaar: iedereen is volop bezig met 
pionieren en innoveren. Heddes Bouw & Ontwikkeling is geen uitzondering. We werken samen met Ursem Modulaire 
Bouwsystemen aan gebouwen die zowel in het heden als in de toekomst de toets van de circulaire economie 
doorstaan.

Wie voor het eerst het zogenaamde 

Startblok in de Amsterdamse Riekerhaven 

bezoekt, kan in de veronderstelling zijn zich 

eigenlijk in de Houthavens te bevinden 

– iets verderop in de hoofdstad. De 

studentenwoningen, nu dus goed voor 

een nieuw woonblok in de Riekerhaven, 

zijn namelijk afkomstig uit de Houthavens. 

Deze kant-en-klare, modulaire studen-

tenwoningen kregen een tweede leven. 

Ze werden in 2007 in de Houthavens 

geplaatst, maar zijn in 2015 naar de 

Riekerhaven gebracht – zónder enige inzet 

van nieuwe grondstoffen.

PERMANENTE KWALITEIT

Een permanente kwaliteit op een 

tijdelijke locatie: het is mogelijk dankzij 

de modulaire bouwsystemen van 

Ursem. Ze bestaan uit een betonnen 

kolomstructuur waarmee vaste kwaliteit 

wordt gecombineerd met een hoge 

mate van flexibiliteit. Dit uit zich, zoals 

hierboven geschetst, in de verplaats-

baarheid, maar ook in de mate 

waarop deze structuur opnieuw is in te 

delen. Waar reguliere betonbouw veel 

dragende wanden oplevert, en zodoende 

toekomstige mogelijkheden beperkt, biedt 

het modulaire systeem een basis voor 

alternatief gebruik of een aangepaste 

indeling.

DEMONTABEL

Het traditionele, vervuilende bouwproces 

vervangen door een modulaire manier 

van werken met behulp van het Ursem 

Modulaire Bouwsysteem – dat is hoe 

we een groot deel van de woning-

bewerkingen in de productielocatie 

in Wognum uitvoeren. Tijdens deze 

werkwijze wordt de koppeling tussen 

de verschillende onderdelen van een 

module en de modules onderling zoveel 

mogelijk demontabel uitgevoerd. Hierdoor 

wordt een potentiële demontage van 

de modules mogelijk en is inzet van de 

woningen op een andere locatie opeens 

een optie. Aangezien er wordt gewerkt 

met een proefwoning vanuit de fabriek 

kunnen alle detailleringen en aansluitingen 

geoptimaliseerd worden met behulp van 

een proefopstelling. En door het overgrote 

deel van de productie van de woningen in 

de fabriek uit te voeren, wordt de milieu-

belasting op de projectlocatie verkleind. 

De inzet van personeel op de bouwplaats 

blijft beperkt tot de montage- en coördi-

natiepersonen voor de modules. Een 

aanzienlijke beperking voor de hoeveelheid 

vrachtverkeer in het plangebied. 

“De toekomst is 
circulair – en dus 

modulair!”

Daarnaast hebben lokale werknemers 

een vaste, beperkte reisafstand en 

stoten ze minder CO² uit. De aanvoer 

van leveranciers is geoptimaliseerd 

door zoveel mogelijk hele vrachten met 

complete ladingen voor de fabriek te 

realiseren. Het afvalpercentage van de 

primaire bouwstoffen wordt beperkt door 

het productieproces volledig vanuit de 

3D-modellen van de woningen aan te 

sturen. We werken met een optimale 

verdeling van standaard maatvoeringen 

om verlies en dus afval te beperken.

NÓG MEER VOORDELEN

Tijdens de fabriekswerkzaamheden 

worden zoveel mogelijk onderdelen zonder 

een individuele verpakking aangeleverd. 

Sanitaire pakketten worden bijvoorbeeld 

per woning aangeleverd in een verpakking 

van karton – en niet in een plastic 

verpakking per product. De uitvoering 

van een groot deel van de modules in 

de houtskeletbouw en de toepassing 

van minerale wol levert woningen op die 

een kleinere milieubelasting hebben dan 

traditioneel gebouwde woningen. Het hout 

is namelijk een hernieuwbare grondstof, 

terwijl er voor de minerale wol een groot 

deel gerecycled basismateriaal wordt 

toegepast. 

De toekomst is circulair – en dus modulair!
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S a m e n  z i j n  w i j  S M A R T

PATINA, SCHOUTEN, OBJECTUM EN HEDDES WERKEN   

SAMEN AAN GEBOUWEN 
VAN DE TOEKOMST

I N T E G R A A L  B O U W E N

Een gebouw voor de toekomst welke gerealiseerd wordt in het heden – dát is, kort gezegd, een Smart Building. Een 
pand waarin verschillende disciplines bijeenkomen en waar de focus ligt op de menselijke maat. Zo’n Smart Building 
heeft bijvoorbeeld werkplekken die zijn ingericht op het nieuwe werken, zoals het werken in de cloud. Je kunt ook 
denken aan een speciale energievoorziening, waarbij het pand energie gebruikt dat het zelf opwekt en opslaat. 
En met een specifieke installatie wordt er gezorgd voor een optimaal klimaat voor wonen, werken en recreëren. 
Daarmee doet een Smart Building zijn naam eer aan: het is een slim gebouw. Dankzij een analyse van data herkent 
een Smart Building ons gedrag, waarna het gebouw de gebruikers ervan kan ondersteunen met betrekking tot 
welzijn, gezondheid en veiligheid. Doel daarbij is het ontwikkelen van een comfortabele en duurzame woon- en 
werkomgeving.

en gerapporteerd, waarbij er rekening 

wordt gehouden met de gebruikers en 

de omgeving. De data van verschillende 

dakvlakken kan vervolgens met elkaar 

worden vergeleken en eigenaren 

hebben via een dashboard toegang 

tot een totaaloverzicht. Moet er worden 

bijgestuurd? Dan rijkt Patina proactief 

verschillende oplossingen aan.

SMART BUILDING SOLUTIONS

Een ander voorbeeld van een partner 

die zich veel bezighoudt met slimme 

toepassingen is Schouten Techniek. Zij 

bundelen onder de naam Smart Building 

Solutions de krachten van de beveiliging- 

en regeltechniek. Ze maken een gebouw 

zo slim mogelijk door alle kennis en 

kunde die in beide teams aanwezig zijn 

aan te wenden. Schouten Techniek laat 

gebouwen zodoende werken voor de 

opdrachtgever. Dat gebeurt in bestaande 

bouw, in de nieuwbouw – eigenlijk in alle 

situaties die je je maar kunt voorstellen. 

Met Smart Building Solutions wordt 

de volgende stap richting een mooie 

toekomst gezet, waarbij het primaire doel 

leren van elkaar is én blijft.

Schouten Techniek is al jaren actief in de 

meet- en regeltechniek voor klimaatin-

stallaties. De kerntaak van deze groep 

is ervoor zorgen dat een installatie een 

zo hoog mogelijke mate van comfort 

geeft, maar met een zo laag mogelijk 

energieverbruik. De software wordt 

altijd zo gemaakt dat deze passend is 

voor het gebouw en de wensen van de 

opdrachtgever. De wereld van bevei-

ligingstechnieken is weliswaar jonger 

dan Schouten Techniek, maar toch zijn 

ze snel uitgegroeid tot een volwaardige 

sparringpartner. Ze zorgen ervoor 

dat vastgoed met een vakkundig 

geïnstalleerde brandbeveiligings-, 

camerabewakings-, toegangscontrole- 

of inbraakbeveiligingsinstallatie wordt 

uitgerust. Maar met het voortschrijden 

van de ICT-technologieën is er veel meer 

mogelijk. Door het integreren van Building 

Management, Security Management en 

Safety Management kan alle informatie 

in het gebouw op één platform samen 

worden gebracht. Uitgebreid visualiseren, 

meten en registreren zorgt ervoor dat 

installaties steeds beter gemonitord 

kunnen worden, om zo de optimale 

prestatie te behalen, behouden en waar 

mogelijk nog te verbeteren. Ook is het 

mogelijk om dit systeem met andere 

systemen te koppelen. De integratie tussen 

de beveiligings- en regelinstallaties is 

daarmee een feit.

“In een  
Smart Building 

moet goed  
duidelijk zijn waar 
bepaalde slimme  
toepassingen voor 
dienen en hoe ze 

werken”

Fotografie: Patrick Hesse | Visionquest

SCHOUTEN TECHNIEK  BUNDELT ONDER 
DE NAAM SMART BUILDING SOLUTIONS DE 
KRACHT VAN BEVEILIGING- EN  
REGELTECHNIEK. ZE MAKEN EEN GEBOUW ZO 
SLIM MOGELIJK.

Zo’n Smart Building werkt aan de hand van verschillende 

sensoren en installaties die we Smart Devices noemen. Deze 

Smart Devices communiceren met ons, maar ook met elkaar 

– via het internet. Een digitalisering die de gebruiker een flink 

aantal voordelen oplevert, voornamelijk op het gebied van het 

verbeteren van de leef- en werkomgeving. Een Smart Building 

meet namelijk alles – en reageert daar vervolgens op. Zo kun 

je bijvoorbeeld fors besparen op je energierekening door alleen 

te verlichten, verwarmen of koelen op plekken waar dat nodig 

is. Facilitaire kosten kunnen ook flink worden teruggedrongen 

door het onderhoud en de schoonmaak te koppelen aan het 

daadwerkelijke gebruik van het pand. En de Smart Devices zorgen 

er ook voor dat storingen tijdig worden aangepakt, waardoor 

minder mensen er last van ondervinden en het de productiviteit 

niet benadeelt.

SLIMME DAKEN

Heddes Bouw & Ontwikkeling werkt momenteel aan complexe 

projecten waarbij we, gedreven door innovatie en techniek, 

dit soort slimme oplossingen toepassen. Dat doet Heddes 

niet alleen; ook onze vaste en slimme partners zijn volop in 

ontwikkeling. Patina Dakdenkers uit Beverwijk, bijvoorbeeld. Patina 

denkt na over hoe je het dak van een gebouw steeds slimmer 

kan maken. Ze voorkomen lekkages door middel van sensoren 

die meten of een dak nat en dus lek is. Daarnaast ontvangen ze 

via slimme technologieën een signaal vanaf een locatie waar 

de goot bijna overloopt. En het duurt niet lang meer voordat 

daken niet op locatie worden geïnspecteerd, maar op afstand 

via een zogenaamde Hololens. Per locatie en dakvlak kan 

dan specifiek worden ingesteld wat er moet worden gemeten 
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KOPPELING MET  
DIENSTVERLENING

Het nut van data uit een gebouw 

halen, of het nu gaat om het dak of de 

beveiliging, wordt absoluut ingezien. Je 

kunt er tenslotte de gebouwen en de 

kwaliteit voor de gebruiker aanzienlijk 

mee verbeteren. Om een Smart Building 

neer te zetten, is een goede installatie 

de basis: dit is namelijk nodig om een 

Smart Building überhaupt te kunnen 

gebruiken. Het is een flinke uitdaging om 

een basisinstallatie te maken die goed 

functioneert, maar ook goed uitleesbaar 

is. Mensen moeten namelijk exact kunnen 

zien wat ze willen zien. De eigenaar van 

een kantoorpand moet weten welke 

ruimte er niet is gebruikt, zodat er daar 

niet schoongemaakt hoeft te worden. 

En de beheerder van een winkelcentrum 

moet de WiFi kunnen monitoren, om zo 

het winkelend publiek beter te kunnen 

bedienen, waardoor ze langer blijven 

shoppen. Klanten hebben hun zo hun 

eigen expertise over de bedrijfsvoering: 

de vraag gaat eerder naar kennis over 

bouwen en ontwikkelen. Daar schakelen ze 

dan Objectum en Heddes voor in. Volgens 

Objectum willen klanten niet zomaar een 

Smart Building, maar moet dit veel meer 

gekoppeld worden aan een dienstverle-

ning en een verdienmodel. Met andere 

woorden: het gebouw moet de dienst 

ondersteunen.

Momenteel werkt Heddes Bouw & 

Ontwikkeling samen met Objectum 

aan 192 huurwoningen in de vrije sector 

voor Vesteda aan de Joan Muyskenweg 

in Amsterdam. Hier is inmiddels een 

informatiebord opgehangen waarmee, 

in overleg met de beheerder, aan het 

zogenaamde narrowcasting kan worden 

gedaan. Er wordt daarmee info over 

deelauto’s, liften en andere elementen 

gegeven, waarmee het gebruik van deze 

shared devices wordt gestimuleerd en tot 

een succes wordt gemaakt.

MENSELIJKE MAAT

Het is tot slot belangrijk dat er tijdens al 

deze ontwikkelingen een zekere menselijke 

maat wordt behouden. Daarmee doelen 

we op een situatie waarin iedereen 

normaal kan functioneren en zelf invloed 

heeft op de omstandigheden. In een 

Smart Building moet goed duidelijk zijn 

waar bepaalde slimme toepassingen voor 

dienen en hoe ze werken, wil een Smart 

Building optimaal worden benut. 

Dit is overigens niet altijd het geval. 

Soms is de technologie niet op de juiste 

I N T E G R A A L  B O U W E N

J o a n  M u y s k e n s w e g  =  S M A R T

M o m e n t e e l  w e r k t  H e d d e s  s a m e n 
m e t  O b j e c t u m  a a n  1 9 2  s l i m m e
h u u r w o n i n g e n  i n  d e  v r i j e 
s e c t o r  v o o r  V e s t e d a .  E r  w o r d t 
i n f o  o v e r  d e e l a u t o ’ s ,  l i f t e n  e n 
a n d e r e  e l e m e n t e n  g e d e e l d  o m 
d e v i c e  s h a r i n g  t e  s t i m u l e r e n . 

manier verwezenlijkt en zijn verschillende 

elementen niet goed op elkaar afgestemd. 

Hierdoor ontstaat er te weinig inzicht 

in hoe bestaande gebouwen slimmer 

worden gemaakt. Het komt ook voor dat 

gebouwen al zijn voorzien van bepaalde 

systemen die niet goed zijn geïntegreerd, 

waardoor er eveneens verlies in 

afstemming optreedt. En weer andere 

systemen en softwarepakketten bieden 

simpelweg geen updates, waardoor er niet 

onderling gecommuniceerd kan worden. 

Het proces verloopt niet vlekkeloos, 
maar gelukkig staan we niet alleen. 
Samen met onze partners worden onze 
gebouwen, maar ook wijzelf steeds 
slimmer.
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M O D U L A I R  B O U W E N

hotelasterweg.heddes.nl
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beeld: studioninedots project Yotel Astwerweg

Buikersloterham, gelegen op de Noordelijke IJ-oever van Amsterdam was ooit een gebied waar 
een van de meest vervuilende industrieën gevestigd was. Maar die tijd is voorbij. De komende 
jaren worden er zo’n 3.500 woningen gerealiseerd en komt er 200.000 m2 werkruimte bij. Maar 
dat gebeurt niet zomaar. De gemeente Amsterdam heeft samen met bewoners, bedrijven en 
instellingen in 2015 het Manifest Circulair Buiksloterham opgesteld, wat er voor moet zorgen 
dat Buikersloterham een circulaire stadswijk wordt. Een moeilijk woord, met een breed scala 
aan begrippen. Eigenlijk komt het manifest er vooral op neer, dat zaken als energie, (her)
gebruik van grondstoffen, duurzame mobiliteit en milieu de belangrijkste kernwaarden worden 
voor het nieuwe Buikersloterham. Afgezet tegen deze ambities is een duurzaam hotel aan de 
Asterweg, direct aan het Tolhuiskanaal met een groene oase, een tuin en een terras waar zowel 
bezoekers, de Amsterdammers alsook de gemeenschap kunnen genieten.

. . . D a n  m o e t  j e  b i j  H e d d e s  z i j n

EEN HOTEL IN 
BUIKERSLOTERHAM  
AGAINST ALL ODDS



MET DE BUIKSLOTERHAM COMMUNITY

Ontwikkelaar Being Development heeft door de tijd meerdere 

bijeenkomsten gehad met de Buiksloterham Community om 

een gevoel te kunnen krijgen hoe deze circulaire wijk er dan uit 

moet komen te zien. En toen dat gevoel er eenmaal was, is Being 

Development in samenwerking met Values and Common Wealth 

Investments met de ontwikkeling van een hotel aan de Asterweg 

gestart. Het hotel is ontworpen door Studioninedots, samen met 

Delva Landscape Architects en DesignAgency en wordt een plek 

waar een slim ontwerp samenkomen met duurzaamheid en 

innovatie. Daarmee past het naadloos in de ambities van het 

circulaire manifest. 

HET HOTEL

Het hotel krijgt naast 202 hotelkamers een restaurant, een 

openbare lobby en een tentoonstellingsruimte. Daarnaast 

implementeert het hotel duurzame ambities op verschillende 

niveaus die vanuit het manifest leidend zullen zijn. Wat te denken 

bijvoorbeeld van de opvang van regenwater door het hotel, 

wat daarna gebruikt wordt om toiletten door te spoelen. Dàt is 

circulaire exploitatie, passend bij de duurzaamheidsdoelstel-

lingen van de gemeente Amsterdam. De exploitatie van het Hotel 

Asterweg komt geheel in handen van Yotel wat garant staat voor 

affordable luxury: lage prijs en toch veel kwaliteit. Iedereen is er 

straks welkom.

Dit hotel wordt gerealiseerd door Heddes Bouw & Ontwikkeling. De 

bouw wordt grotendeels modulair uitgevoerd. Modulair bouwen 

betekent dat onderdelen van het gebouw elders in een gecondi-

tioneerde omgeving worden geproduceerd. De kosten zijn lager 

terwijl het een hoge duurzame kwaliteit kent. Alle onderdelen 

worden op het juiste moment aangeleverd en restafval wordt tot 

een minimum beperkt. De kans op fouten is aanzienlijk kleiner, dus 

minder faalkosten en in de winter wordt er gewoon doorgewerkt. 

Modulair bouwen biedt dus veel voordelen en is bovenal sneller.

MODULAIR

De hotelkamers voor dit hotel worden in de fabriek van Ursem 

Modulaire Bouwsystemen kant en klaar gemaakt. De modules 

worden opgebouwd op een betonvloer met vier betonkolommen. 

Hier komt de volgende verdieping op te staan. Tussen de 

betonkolommen worden houten wanden geplaatst. Alles aan de 

binnenzijde wordt afgewerkt met gipsplaten. De modules krijgen 

ook een eigen dak waardoor de hotelkamers helemaal ingericht 

en dicht naar de bouwlocatie te vervoeren zijn. Alle installaties 

zitten er dan al in, de badkamers zijn compleet afgewerkt en de 

deuren met elektrische sloten zijn al afgemonteerd. Totaal worden 

er 226 van deze modules geproduceerd en naar de bouwlocatie 

gebracht. Op de bouw worden de modules met een grote kraan 

op elkaar gestapeld. Na de officiële start van de bouw medio juli 

2018, zal dit hotel dankzij deze slimme bouwmethodiek al in zomer 

2019 haar deuren kunnen openen.

EXCELLENT

Overigens heeft het ontwerp van het hotel al met trots 

een BREEAM Excellent beoordeling, gekregen. BREEAM is de 

beoordeling van de milieubelasting van gebouwen. Na de 

oplevering, as built, hoopt en verwacht men wederom een 

Excellent beoordeling te mogen ontvangen.

Zoals ontwikkelaar Being Development aangeeft is de 

samenwerking met Heddes gebaseerd op vertrouwen. In 2010 is 

de samenwerking tussen Heddes B&O, Ursem en Schouten met 

Being Home al begonnen, maar achteraf bleken de ideeën en 

ambities te vroeg en te vooruitstrevend. Nu, in 2018 wordt er dan 

toch in goede samenwerking een duurzaam, design en modulair 

gebouw gerealiseerd, waar alle betrokkenen trots op zijn.

De contacten met Heddes verlopen vlot, aldus Dirk Dekker, 

medeoprichter van Being Development. “Heddes denkt mee en 

doet mee. Ook als het gaat om het ontwerp. Er zijn korte lijnen, 

er wordt snel geschakeld en heeft veel kennis van zaken in huis. 

Met moederbedrijf Rönesans Construction, is er veel zekerheid en 

stabiliteit, wat in deze snel ontwikkelende wereld erg belangrijk is”.
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H o t e l  a g a i n s t  a l l  o d d s

V o o r  h o t e l k e t e n  Y o t e l  b o u w e n  w i j  d i t  h o t e l , 
w a t  z a l  b e s t a a n  u i t  t w e e  g e b o u w e n  m e t 
t o t a a l  2 0 2  h o t e l k a m e r s  e n  d r i e  p a v i l j o e n s 
m e t  h o r e c a  e n  d i v e r s e  o n d e r s t e u n e n d e 
r u i m t e s . 



V r o e g e r  w a s  a l l e s  b e t e r

T e c h n i e k e n  v e r a n d e r e n ,  g e r e e d -
s c h a p p e n  v e r a n d e r e n ,  m a a r 
s a m e n w e r k i n g  b l i j f t  d e  b a s i s 
v a n  b o u w e n .  D e  m e n s e l i j k e  m a a t 
b l i j f t  d o o r s l a g g e v e n d  i n  h e t 
s u c c e s  v a n  H e d d e s  a l s  i n t e g r a a l 
b o u w e r . 

V r o e g e r  w a s  a l l e s  b e t e r

HEDDES OMARMT  
VAKMANSCHAP 
ÉN TECHNOLOGIE 

Veiligheid en goede arbeidsomstandig-

heden zijn inmiddels vanzelfsprekend. 

Tekentafels staan in het plaatselijke 

museum voor handarbeid en 

3D-ontwerpen is de standaard. Als 

gevolg van de digitalisering zijn 

faalkosten meer en meer verlaagd 

en verloopt de communicatie tussen 

verschillende partijen beter. Ook het 

bouwproces is drastisch versneld. 

Communicatiemethoden als BIM en LEAN 

én meer prefabricage hebben daar een 

belangrijke bijdrage in. En door integrale 

samenwerking met vaste ketenpartners 

kunnen er nog grote stappen worden 

gezet.

De bouwbranche staat op meerdere 

fronten voor mooie uitdagingen. Als 

gevolg van het gebrek aan vierkante 

meters wordt er meer binnenstedelijk 

gebouwd. Gebouwen worden getransfor-

meerd, krijgen een nieuwe bestemming 

en worden aan renovaties onderworpen. 

Ook de klimaatverandering, energie-

transitie, vergrijzing en verduurzaming 

bieden de branche volop kansen, 

terwijl de verdergaande digitalisering 

en robotisering steeds meer worden 

geoptimaliseerd. 

“Het BIM-model komt in de toekomst 

vaker centraal te staan, wat ervoor zorgt 

dat integrale afstemming tijdens een 

overleg en het maken van opmerkingen 

vooralsnog eenvoudiger gaat. En zowel 

Augmented als Virtual Reality gaan zeker 

een vlucht nemen. Hoewel het misschien 

nog te vroeg is om AR en VR tijdens de 

ontwerpfase te gebruiken, is er voor 

presentatie, verkoop- en verhuurdoel-

einden nog een wereld te winnen.”

- Luke Ursem

INNOVATIES

Heddes Bouw & Ontwikkeling heeft zich 

ontwikkeld van traditionele aannemer 

naar een volwaardig partner om projecten 

integraal te realiseren. Innovaties zijn 

omarmd en ingebed in het dagelijkse 

werk en tijdens de voorbereidings- en 

calculatiefase wordt er efficiënt en 

effectief samengewerkt. Het potloodje 

en de meetlat hebben structureel 

plaatsgemaakt voor BIM. Werd er 

vroeger een fout gemaakt? Dan kon 

men als het ware opnieuw beginnen. Nu 

worden allerlei gegevens automatisch 

gecontroleerd en vastgelegd. Door 

integraal gebruik van BlueBeam worden 

meethoeveelheden overgedragen aan 

de werkvoorbereiding. Ook hier wordt 

gewonnen aan tijd en precisie: niet alleen 

met betrekking tot de interne organisatie, 

maar ook in samenwerking met vaste 

onderaannemers en leveranciers.

Misschien is dit in eerste instantie niet 

onderscheidend ten opzichte van andere 

bouwbedrijven. Maar als integrale 

bouwer worden we veel eerder in het 

bouwproces van complexe gebouwen 

betrokken, wat hogere eisen stelt aan 

Zo heel af en toe steekt de uitspraak ‘vroeger was alles beter’ nog de kop op. 
Alhoewel deze subjectieve waarheid soms écht waar kan zijn, is het natuurlijk 
onzin om dit als waarheid te verklaren voor het huidige bouwproces. De 
bouwbranche heeft namelijk enorme stappen gemaakt. 
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alle medewerkers. Waar de aannemer 

vroeger al verantwoordelijk was voor het 

werk van de constructeur, is Heddes als 

integrale bouwer nu verantwoordelijk 

voor het gehele proces – van technisch 

ontwerp tot uitvoering en van oplevering 

tot nazorg. Een verantwoordelijkheid die 

we, mede dankzij BIM, maar ook dankzij 

het optimaliseren van de communicatie 

over BIM gerelateerde zaken én tekenwerk 

via BIMcollab en Docstream, graag op ons 

nemen. 

“Als senior moet ik hard lopen om alle 

ontwikkelingen in de bouw bij te houden. Ik 

heb veel nieuwe dingen moeten leren en 

dat kost vanzelfsprekend tijd. Maar binnen 

Heddes helpen we elkaar. Oudere collega’s 

worden hierin door de jonge garde 

geholpen. Aan de andere kant hebben zij 

het inzicht van oudere werknemers nodig 

om te leren wat er allemaal komt kijken bij 

bijvoorbeeld een goede calculatie. Kennis 

van bouwkundige details is en blijft nodig.”

- Fred Stam

EEN STIMULERENDE  
WERKOMGEVING

Bij Heddes is er veel aandacht voor 

het creëren van een stimulerende 

werkomgeving, waarin medewerkers 

in hun kracht staan en zich kunnen 

ontwikkelen. Het adopteren van 

nieuwe technologieën om processen 

te optimaliseren en de kwaliteit te 

bevorderen, in de breedste zin van 

het woord: het hoort er allemaal bij. 

Bouwen is en blijft voor een belangrijk 

deel vakmanschap. En ook innovatie ligt 

besloten in het DNA van Heddes en haar 

medewerkers.

L u x e  a p p a r t e m e n t e n  e n  H o r e c a

E g m o n d  a a n  Z e e .  F a k e t e k s t  o m 
n e t  i e t s  m e e r  e  k u n e n  v e r t e l l e n . 

I n  g e s p r e k  m e t 

ALS JE DE  
GEBRUIKER  
CENTRAAL 
STELT,  
IS SUCCES 
VERZEKERD

R E C T O R  H A N S  P E E T E R S  E N  
D I R E C T E U R  J A N  H E I J B O E R 
O V E R  H E T  N I E U W E  
W E R E N F R I D U S

“Het is hier net een dorp!”, zo omschrijft rector Hans 
Peeters het nieuwe Werenfridus in Hoorn. Het historische 
deel van de bestaande school uit 1954 is met 
monumentale aandacht in volle glorie hersteld en er is 
8300 vierkante meter nieuw aangebouwd. 

Dit maakt één integrale, nieuwe school die door Stichting 

Onderwijshuisvesting Hoorn – de eigenaar van het vastgoed 

– en de school zelf met veel zorg is ontworpen en in gebruik is 

genomen.

Voor de realisatie van het nieuwe Werenfridus is vanaf het begin 

gekozen voor de metafoor van het dorp, om zo een ruimtelijke 

beleving aan de plannen te geven. Hans Peeters heeft, samen 

met zijn collega’s en een vertegenwoordiging van de leerlingen, 

gewerkt aan een uitgebreid programma van wensen om zo de 

architect duidelijk te maken welke visie zij voor ogen hadden met 

het nieuwe gebouw. “Een nieuwe school krijg je niet zo vaak”, aldus 

Hans. “Dus dat moet je goed aanpakken.” En die energie heeft 

hij nu nog steeds in zich als hij vol passie vertelt over hoe het nu 

gaat, nu het dorp bewoond is. 

Het is tijdens pauzes in de hele school een drukte van jewelste. 

Op het grote binnenplein, maar ook in de patio en op de 

plekken in de gangen; overal verzamelen leerlingen zich op hun 

favoriete plekje. Door in het programma van wensen het leven 

van 2-havo-leerlingen te omschrijven, heeft de architect een 
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M E N S E L I J K E  M A A T

goed beeld gekregen welke beleving het gebouw de leerlingen 

en leerkrachten moet geven. Hij mocht daarnaast absoluut de 

dialoog aangaan met de school en de leerlingen. Jan Heijboer, 

directeur van Stichting Onderwijshuisvesting Hoorn, heeft 

Werenfridus hiervoor alle ruimte gegeven. “Natuurlijk zijn er 

kaders”, vertelt hij. “Er moet gewerkt worden binnen een budget 

en bij een bestaand gebouw moet je rekening houden met 

tegenvallers, maar de school zelf moet het gebouw de komende 

veertig jaar voor het onderwijs gebruiken en dat is hoofdzaak. 

Daarbij is tijdens het ontwerpproces ook de samenhang tussen 

de investeringen- en exploitatiekant een belangrijk thema 

geweest. Hier is een goed evenwicht in gekomen. Het resultaat is 

een duurzaam schoolgebouw met lage exploitatielasten.”

DOORDECENTRALISATIE

Dat de schoolbesturen in Hoorn en de gemeente Hoorn de 

Stichting Onderwijshuisvesting Hoorn in het leven hebben 

geroepen, noemen zowel Jan als Hans een groot succes. Ze 

begrijpen niet dat deze doordecentralisatie van onderwijs-

gelden niet op veel meer plekken navolging krijgt. “Natuurlijk 

moeten de omstandigheden er geschikt voor zijn en moeten de 

schoolgebouwen een redelijke staat van onderhoud hebben. Ook 

moeten schoolbesturen een bepaalde omvang hebben, maar als 

je die hebt, dan levert het alleen maar voordelen op.”

SAMENWERKING

Na het ontwerp is er samen met Heddes Bouw & Ontwikkeling 

en Klaver Technisch Bedrijf een aantal optimalisaties in de 

plannen doorgevoerd. Deze hebben de uiteindelijke kwaliteit 

van het gebouw alleen maar verbeterd. “Natuurlijk heb je het bij 

deze aanpassingen over geld, maar vooral de transparantie en 

het bieden van optimalisaties op andere plekken zorgen voor 

een goede samenwerking en een optimaal eindresultaat”, geeft 

Hans aan als belangrijkste onderdelen van een succesvolle 

samenwerking. “Je moet vooral laten zien dat je allemaal in 

elkaars verlengde wil werken. Als je elkaar er als bouwpartners 

steeds van overtuigd dat je hetzelfde doel hebt, werkt dat als een 

katalysator voor het hele proces.”

Hans moest uiteraard wennen aan de bouwpraktijk en heeft 

vooral veel toelichting gevraagd op dingen die hij niet direct 

begreep. “Heddes heeft met veel geduld naar ons geluisterd en 

altijd dingen duidelijk en met argumenten kunnen uitleggen. Ze 

staken veel energie in het inleven in onze wereld en hebben ons 

het gevoel gegeven dat we waar voor ons geld krijgen.”

GEBRUIKER CENTRAAL

In de processen waarbij soms ook wijzigingen zijn geweest 

of noodzakelijk zijn, zijn creativiteit, zorgvuldigheid en een 

meewerkende houding cruciaal. Dat levert uiteindelijk het 

beste resultaat op. De leerlingen zijn complimenteus over hun 

nieuwe school. Het bevalt ze prima. Wat Hans betreft is dat de 

eindconclusie van zijn avontuur om deze school te realiseren. “Als 

je de gebruiker centraal stelt, is succes verzekerd.”
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